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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat, §§ 467, 476-489, 495-497, 520 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Sammanträdesdatum 16 december 2019 
Anslaget sätts upp 17 december 2019 
Anslaget tas ned 8 januari 2020 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Sammanträdesdatum 16 december 2019 
Anslaget sätts upp 19 december 2019 
Anslaget tas ned 10 januari 2019 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
 
  



  
 16 december 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Richard Herrey -  
Cathrin Bergenstråhle X  Ej § 493 p.g.a. 

jäv 
Asta Groth -  

Tobias Nässén X   Elisabeth Engström T  
Sofia Fölster  X  §§ 476-528 Anders Bruhn T §§ 493, 495-

528 
Helene Skantze  X   Annika Jung T §§ 501-528 
Filip Wiljander  X   Vilma Mori Aguilar T §§ 501-528 
Eva Öhbom Ekdahl X   Dominique Faymonville -  
Bo Bergkvist  X   Per Norling N  
Richard Wendt  X   Angela Berglund N  
Oliver Rykatkin X   Noa Samenius N  
Eivor Örenmark X      
Magnus Sjöqvist X  §§ 466-500    
Anna Kjellin Flory X      
Peter Zethraeus  X      
Johan Hiller X  §§ 466-500    
Axel Krottler -      
Andreas Brännström X      
Lotta Riedel   X      
Lena Gatenborg  X  §§ 466-494    
 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  X   Tomas Hjort  -  
Hans Peters  X   Olga Anikina  T  
Håkan Ekengren  X   Alexi Strandberg -  
Johan Krogh  X      
Linnea Strömberg  -      
Martin Alejandro Hedman  X      
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 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X   Lena Linnerborg T  
Monica Brohede Tellström X   Anna-Karin Boréus N  
Martin Sääf -   Johan Kjellman -  
Louise Granath X  Ej § 482    
Mats Granath X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Malin Gunnesson X  
Anders Tiger X   Maryam Herlin -  
Lydia Liu (-) X      

 Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X   Andreas Falk  -  
Hadia Mian -   Ella Tegsten  T  
Maria Raner  X   Erik Svanfeldt  -  
Espen Bjordal  X   Emelie Norberg Friberg -  
Gunnel Nyman Gräff  X   Viktor Ellström  -  
Martin Hellströmer  X   Andreas Andersson T  
Majvie Swärd  X      
Mattias Qvarsell -      
Helena Westerling  X      
Carl-Magnus Grenninger  X      
Alva Dahn  X      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Shahin Malak  T  
Mikael Carlsson  -   Lamin Jatta Modigh  N  
Lina Olsson  X   Kristina Granlund N  
Yusie Rundkvist Chou  X      
Bosse Ståldal  X      
 Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X   Louise Wallenblad  T  
Esa Örmä X   Pernilla Axelsson (-) -  
Stephan Andersson  X   Christina Wiltman N  
Leonid Yurkovskiy  X      
David Hyde  -      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X   Louise Ollivier  T  
Lisskulla Zayane X   Göran Börjesson  N  
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Ninni Lindberg  X      
Pascal Mafall Fall  -      

 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  -   Fredrik Holmkvist T §§ 501-528 
Salka Hallström Bornhold   -   Tomas Ottosson T  
Lisa Rasmussen X      
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§ 466  KFKS 2018/888 

Ny ersättare i Nacka kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett nedanstående person. 
Christina Wiltman (SD), ny ersättare 
 
- - - - - 
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§ 467 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(C) i Nacka kommunfullmäktige 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Alexi Strandbergs begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 468 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Bo Bergkvist (M) och Alva Dahn (S) att justera protokollet 
tillsammans med ordföranden Eva Öhbom Ekdahl (M). Justeringen äger rum den 16 
december 2019 i Nackasalen och den 18 december 2019 kl. 15.30 i Nacka stadshus, 
entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 469 KFKS 2019/1177  

Enkel fråga – Porrfilter i skolor m.m. och porrfri policy 
Enkel fråga från Tomas Ottosson (V) till utbildningsnämndens ordförande Monica 
Brohede Tellström (L) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 470 KFKS 2019/1178  

Enkel fråga – Ishallar i centrala Nacka 
Enkel fråga från Khashayar Farmanbar (S) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau 
(M) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 471 KFKS 2019/842 

Interpellation – Planering av kulturlokaler och ny skola i 
Älta 
Interpellation den 16 september 2019 av Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  

Ärendets tidigare behandling 
Ärendet bordlades i kommunfullmäktige den 7 oktober och den 18 november 2019. 
 
- - - - - 
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§ 472 KFKS 2019/838 

Interpellation – Droganvändning i skolan och 
kommunens ansvar 
Interpellation den 16 september 2019 av Leonid Yurkovskiy (SD) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad.  

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  

Ärendets tidigare behandling 
Ärendet bordlades i kommunfullmäktige den 7 oktober och den 18 november 2019. 
 
- - - - - 
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§ 473 KFKS 2019/841 

Interpellation – Multihall i Fisksätra  
Interpellation den 16 september 2019 av Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga interpellationen. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  

Ärendets tidigare behandling 
Ärendet bordlades i kommunfullmäktige den 7 oktober och den 18 november 2019. 
 
- - - - - 
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§ 474 KFKS 2019/840 

Interpellation – Kulturmiljön och trafiksituationen i 
Storängen 
Interpellation den 16 september 2019 av Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga interpellationen. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  

Ärendets tidigare behandling 
Ärendet bordlades i kommunfullmäktige den 7 oktober och den 18 november 2019. 
 
- - - - - 
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§ 475 KFKS 2019/1095 

Interpellation – Policy och rutiner för kontakter med 
kommunens medborgare 
Interpellation den 18 november 2019 av Majvie Swärd (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga interpellationen. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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§ 476 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare i styrelsen för Nacka Energi AB 
t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2020 efter Bo 
Hjertstrand (L) 
 

Beslut 
Som ny ersättare väljs Maria Lidzell (L). 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 477 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare i styrelsen för Nacka Energi 
Försäljnings AB t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2020 
efter Bo Hjertstrand (L) 
 

Beslut 
Som ny ersättare väljs Maria Lidzell (L). 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 478 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
val- och demokratinämnden från Pernilla Fexdal (MP) 
samt val av ny ersättare t.o.m. 2022-12-31 
 

Beslut 
Begäran om entledigande bifalles. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 479 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
Käppalaförbundets fullmäktige från Viktor Ellström (S) 
samt val av ny ersättare t.o.m. 2022-12-31 
 

Beslut 
Begäran om entledigande bifalles. 
 
Som ny ersättare väljs Alva Dahn (S). 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 480 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
val- och demokratinämnden från Alexi Strandberg (C) 
samt val av ny ersättare t.o.m. 2022-12-31 
 

Beslut 
Begäran om entledigande bifalles. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 481 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kommunstyrelsen från Linnea Strömberg (C) samt val 
av ny ersättare t.o.m. 2022-12-31 
 

Beslut 
Begäran om entledigande bifalles. 
 
Som ny ersättare väljs Olga Anikina (C). 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 482 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
arbets- och företagarnämnden fr.o.m 2020-01-01 t.o.m. 
2020-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Filip Wiljander M Nicklas Carlsson M 
Joachim Cederblad M Eva Öbom Ekdahl M 
Lars Flink M Anna-Karin Liljeroth M 
Christian Listerus M Bordläggning C 
Maria Rothzén C Karin Bünger L  
Mats Granath L  Johan Martis KD 
Helena Edberg KD Hadia Mian S 
Gunnel Nyman Gräff S Anita Johansson S 
Andreas Andersson S Roger Bydler MP 
YuSie Rundkvist Chou NL Jonas Ström V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Filip Wiljander, ordförande M 
Helena Edberg, 1:e vice ordförande KD 
Gunnel Nyman Gräff, 2:e vice ordförande S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 483 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
fritidsnämnden fr.o.m 2020-01-01 t.o.m. 2020-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Oliver Rykatkin M Per Norling M 
Margareta Hjelmstad M Ann-Margret Larsson M 
Richard Herrey M Love Wahrolén M 
Ylva Hedman C Hans Lenkert C 
Gunilla Grudevall Steen L Petter Strömberg L  
Gustav Magnusson KD Therese Nymoen KD 
Ella Tegsten S Hina Khan S 
Emelie Schröder S Oliver Berger S 
Bosse Ståldal NL Bo Nilsson MP 
Henrik Hermansson MP Alena Jukic V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Gunilla Grudevall Steen, ordförande L 
Oliver Rykatkin 1:e vice ordförande M 
Ella Tegsten, 2:e vice ordförande S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 484 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
kulturnämnden fr.o.m 2020-01-01 t.o.m. 2020-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Richard Wendt M Vilma Mori Aguilar M 
Elisabet Engström M Robin Irberger M 
Monika Segerman M Adrienne Teleki M 
Mattias Westling C Maria Håård C 
Lena Linnerborg L Ingwar Eklund L  
Charlotte Fryklund  L  Ylva Jans KD 
Maryam Herlin KD Lovisa Emanuelsson S 
Mattias Qvarsell S Ewa Jäderberg S 
Päivi Dahlin NL Lamin Jatta Modigh NL 
Fredrik Holmqvist V Åsa Marnell MP 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Richard Wendt, ordförande M 
Lena Linnerborg, 1:e vice ordförande L 
Mattias Qvarsell, 2:e vice ordförande S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 485 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden fr.o.m 2020-01-01 t.o.m. 
2020-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Cathrin Bergenstråhle M Anna Carlsson M 
Johan Hiller M Frank Svensson M 
Magnus Sjöqvist M Lotta Riedel M 
Tim Sundberg M Annika Haglund C 
Johan Krogh C Caroline Westerståhl C 
Martin Sääf L  Birgitta Berggren Hedin  L  
Anders Tiger KD Malin Gunnesson KD 
Helena Westerling S Thomas Josefsson S 
Henrik Unosson S Alva Dahn S 
Christina Ståldal  NL Håkan Athari Håkansson S 
Stephan Andersson SD Lina Olsson NL 
Desha Svenneborg MP Åsa Nyberg SD 
Rolf Wasteson V Mats Marnell MP 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Cathrin Bergenstråhle, ordförande M 
Johan Krogh, 1:e vice ordförande C 
Helena Westerling, 2:e vice ordförande S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 486 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
natur- och trafiknämnden fr.o.m 2020-01-01 t.o.m. 2020-
12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Peter Zethraeus M Eric de Geer M 
Bo Bergkvist M Noa Samenius M 
Dominique Faymonville M Camilla Boström M 
Hans Peters C Hassan El Mahdi C 
Helena Håkansson L  Maria Lidzell L  
Jonathan Lindgren KD Jessica Friberg KD 
Martin Hellströmer S Björn Eckerman S 
Eva Hall S Björn Friberg S 
Lina Olsson NL Carin Larsson NL 
Louise Ollivier MP Per Chrisander MP 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Hans Peters, ordförande C 
Peter Zethraeus, 1:e vice ordförande M 
Lina Olsson, 2:e vice ordförande NL 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 487 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
socialnämnden fr.o.m 2020-01-01 t.o.m. 2020-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Helene Skantze M Fredrik Skog M 
Sofia Fölster M Annika Jung M 
Anna Döös M Cecilia Wendt M 
Martin Hedman C Bordläggning C 
Anna-Karin Boréus L  Johan Norman  L 
Monica Sjölund KD Marianne Wiström Stenberg KD 
Andreas Falk S Björn Andersson S 
Maria Åberg S Margareta Eriksson S 
Shahin Malak NL Göran Börjesson MP 
Brita Ström MP Ebbe Lindström V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Helene Skantze, ordförande M 
Martin Hedman, 1:e vice ordförande C 
Andreas Falk, 2:e vice ordförande S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 488 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
utbildningsnämnden fr.o.m 2020-01-01 t.o.m. 2020-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Andreas Brännström M Per Norling M 
Lena Gatenborg M Magnus Gilén M 
Christina Rinman M Filippa Althoff M 
Linnea Strömberg C Olga Anikina C 
Monica Brohede Tellström L Bordläggning C 
Martin Gunnesson KD Anna Nörby Gennerud  L  
Emelie Norborg Friberg S Maria Lagerroos KD 
Martin Rundkvist S Alicia Savbäck García S 
Mikael Carlsson NL Britta Högberg S 
Anne Wetterlind MP Ramzi ben Youssef V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Monica Brohede Tellström, ordförande L 
Andreas Brännström 1:e vice ordförande M 
Emelie Norborg Friberg, 2:e vice ordförande S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 489 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
äldrenämnden fr.o.m 2020-01-01 t.o.m. 2020-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Eivor Örenmark M Jeanette Ahlandsberg M 
Angela Berglund M Frank Svensson M 
Gun Lingbert M Cathrine Pålsson M 
Ulla Krogh C Kjell Stenudd C 
Johan Kjellman L  Annelie Löfqvist L  
Karin Teljstedt KD Anna Lundblad KD 
Espen Bjordal S Saeed Shaikh KD 
Bengt Stenqvist S Hanneli Lindholm S 
Päivi Dahlin NL Carin Larsson NL 
Ninni Lindberg MP Amanda Sandholm V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Karin Teljstedt, ordförande KD 
Eivor Örenmark 1:e vice ordförande M 
Espen Bjordal, 2:e vice ordförande S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 490 KFKS 2019/1016 

Tilläggsavtal till befintliga avtal inom 
exploateringsprocessen gällande VA-huvudmannens 
ansvar 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå tilläggsavtal till befintliga avtal inom 
exploateringsprocessen gällande VA-huvudmannens ansvar, förutsatt att motpart och 
Nacka vatten och avfall AB undertecknat tilläggsavtalen. 

Ärendet 
Nacka Vatten och Avfall AB (”NVOA”) är av kommunen ett helägt bolag som har varit 
verksamt sedan september 2016. I januari 2019 beslutade kommunfullmäktige om 
revidering i ägardirektivet. Ägardirektivet är det styrdokument som bredvid 
bolagsordningen kompletterar styrningen av bolaget. Revideringen innebär att hela ansvaret 
för VA-utbyggnad övergår till NVOA från och med den 1 januari 2020. 
 
Som ett led i ansvarsövergången behöver flera av kommunens befintliga avtal inom 
exploateringsprocessen, som reglerar VA-frågor, kompletteras med tilläggsavtal som 
överför ansvaret för VA-frågor till NVOA. I föreslaget tilläggsavtal träder NVOA in som 
part gällande åtaganden för VA-anknutna skyldigheter och rättigheter istället för 
kommunen. Utöver det sker ingen ändring i befintliga avtal. Befintliga avtal som reglerar 
VA-frågor i relation till byggherrar/exploatörer består i huvudsak av exploateringsavtal och 
markgenomförandeavtal. Dessutom finns det inom exploateringsprocessen även 
projekterings- och entreprenadavtal som reglerar VA-anknutna åtgärder. Dessa avtal 
behöver också kompletteras med ett tilläggsavtal med bland annat syfte att möjliggöra 
särfakturering av VA-kostnader till NVOA. 
 
Enhetschefer för exploateringsenheterna föreslås få delegation till att upprätta och teckna 
tilläggsavtalen. Ett beslut i enlighet med förslaget bedöms inte få några ekonomiska 
konsekvenser. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 december 2019, § 323 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheterna Nacka och Nacka stad den 28 oktober 2019 
Bilaga 1 Mall för tilläggsavtal till befintliga avtal som reglerar VA-frågor 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas grupp: 
” Det finns inte återgivit i handlingarna att bolaget i och med detta beslut belastas med 
enligt majoritetsbudgeten ca 300 mnkr i lån till kommunen, samt hur uppföljningen av 
detta arbete sker gentemot kommunstyrelsen. Tidigare överföringar från Nacka kommun 
till NVOA har kantats av kritik ifrån revisionen, kommunen har då inte redovisat hur dessa 
kostnader har beräknats. På frågor om detta svarar växelvis förvaltningen och majoriteten 
att beslutet om det nya ägardirektivet, som KF beslutade om i januari, behandlade 
kostnaderna, det stämmer däremot inte. I KFKS 2018/1183 under ekonomiska 
konsekvenser står det att kostnaderna ska utredas av bolaget och några sådana handlingar 
har inte inkommit till kommunstyrelsen eller kommunfullmäktige. Tjänsteskrivelsen 
använder sig inte heller av denna utredning, vilket antyder att den inte finns eller att man 
inte vill att oppositionen tar del av den. Det är i grunden bra att ansvaret för VA- och 
avfallskollektivet anförtros i sin helhet till bolaget, men arbetet för att åstadkomma det ska 
inte vila på osäkra grunder.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp. 
”Avtal som reglerar VA-frågor finns i form av exploaterings-, margenomförande-, 
projekterings- och entreprenadavtal som reglerar VA-anknutna åtgärder. Avtalen behöver 
kompletteras med tilläggsavtal som möjliggör särfakturering av VA-kostnader. Det är lag på 
att VA-kostnader ska särredovisas och t ex inte inkluderas i sammanlagda 
exploateringskostnader. Hur kommer det sig att man först nu kommer med detta 
tillägsavtal för särredovisning? Det borde ha praktiserats i alla år tidigare i ambitionen att 
följa VA-lagens mening.” 
 
- - - - -  
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§ 491 KFKS 2016/702 

Tilläggsavtal II till exploateringsavtal för del av Nacka 
strand, Norra Branten delplan 1 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige ingår föreslaget tilläggsavtal II med Nacka 13:79 AB, under 
förutsättning att kommunstyrelsen har beslutat att ingå föreslaget förlikningsavtal om 
otillåten trädfällning på kommunens fastighet Sicklaön 14:1 med Nacka 13:79 AB. 

Ärendet 
Kommunen och exploatören Nacka 13:79 AB har ingått ett exploateringsavtal för del av 
Nacka strand, Norra branten delplan 1. Enligt § 8.1 i exploateringsavtalet har kommunen 
åtagit sig ett utbyggnadsansvar avseende viss parkmark och annan allmän plats. 
Exploatören ska emellertid bekosta dessa arbeten. Föreslaget tilläggsavtal II innebär att 
exploatören övertar kommunens utbyggnadsansvar enligt § 8.1. 
 
Vidare har exploatören i samband med sin ombyggnad på fastigheten Sicklaön 13:79 
olovligen, och i strid med ingånget exploateringsavtal, fällt flertalet träd på kommunens 
mark. Parallellt med detta ärende bereds därför även ett ärende om en föreslagen förlikning 
mellan kommunen och exploatören avseende den otillåtna trädfällningen. Föreslaget 
tilläggsavtal II behandlar även nödvändiga ändringar i exploateringsavtalet till följd av det 
föreslagna förlikningsavtalet. 
 
Förslaget till tilläggsavtal II bedöms inte ha några förändrade ekonomiska konsekvenser för 
stadsbyggnadsprojektet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 december 2019, § 324 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 28 oktober 2019 
Bilaga 1 Förslag till tilläggsavtal II jämte bilagor 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - -  



  
 16 december 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 492 KFKS 2019/930 

Nytt rekommenderat farligt godsvägnät i centrala 
Nacka. 
Ansökan till Länsstyrelsen i Stockholms län 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ansöka till länsstyrelsen om ett nytt rekommenderat farligt 
godsvägnät i centrala Nacka i enlighet med bilagorna 1, 2 och 3 till enheten för strategisk 
stadsutvecklings tjänsteskrivelse daterad den 24 oktober 2019. 

Ärendet 
Den planerade stadsstrukturen i centrala Nacka medför ett behov av att identifiera ett nytt 
rekommenderat vägnät för transport av farligt gods. I en intern arbetsprocess inom Nacka 
kommun har fyra alternativ undersökts och bedömts. Nacka kommun har i detta ärende 
valt att utgå ifrån utredningsalternativ 4. Eftersom länsstyrelsen i Stockholms län är behörig 
att fatta beslut om nya farliga godsvägnät avser Nacka kommun att inge en formell ansökan 
till länsstyrelsen. Ansökan baseras på utredningsalternativ 4 och bilagorna 1, 2 och 3 
tillhörande enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse daterad den 24 oktober 
2019. 

Om en ändring inte sker i enlighet med ansökan så kommer det påverka stadsbyggandet i 
centrala Nacka i negativ riktning. Cirka 750 - 1500 bostäder inom tunnelbaneavtalet 
riskeras att inte byggas och därtill minskade verksamhetsytor om uppskattningsvis 40 000 - 
70 000 m² bruttoarea. Utöver det en skola med 900 elever som inte kan byggas ut på det 
sätt som planerats. Det kommer också motverka översiktsplanens strategi ”en tätare och 
mer blandad stad på västra Sicklaön” och därmed Nackas ambitioner att erbjuda en central, 
tät och blandad stadsbebyggelse i kvartersform med förutsättningar för ett verkligt stadsliv. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 december 2019, § 326 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 24 oktober 2019 
Bilaga 1 Huvudrapport - Vägvalsstyrning av farligt gods i centrala Nacka  
Bilaga 2 Kompletterande PM - Vägvalsstyrning av farligt gods i centrala Nacka  
Bilaga 3 Kartor - nuläge och steg - Vägvalsstyrning av farligt gods i centrala Nacka  

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
”Miljöpartiet motsätter sig exploateringen i Ryssbergen i allmänhet och placeringen av 
drivmedelstationer där i synnerhet. Därför ser vi inget behov av en sekundär transportled 
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för farligt gods i anslutning till trafikplats Kvarnholmen. Vi håller inte heller med om 
slutsatserna i den rapport rekommendationerna bygger på. Rapporterna utgår från att varje 
drivmedelsstation år 2040 förväntas behöva en ny tankbilstransport med bensin, diesel och 
etanol dagligen. Detta rimmar dåligt med bilindustrins planering. År 2025 räknar man med 
att inköpspriset på en elbil är lika lågt som på en motsvarande bil med förbränningsmotor. 
Eftersom elbilen är billigare både i drift och underhåll än den med förbränningsmotor finns 
det ingen anledning att inte välja elbil för de som köper en ny bil efter 2025. Eftersom bilar 
med förbränningsmotorer då kommer att fasas ut, finns det inte heller någon anledning att 
ha kvar drivmedelstationer för bensin, diesel eller etanol i centrala delar av Nacka år 2040, 
dessa kan då förläggas till mer perifera delar av kommunen.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp. 
”Rapporten och ansökan om farligt godsnätverk innehåller en ny väg för transport av 
farligt gods samt två nya drivmedelsstationer i Ryssbergen. Nackalistan har motsatt sig 
byggnation av Ryssbergen, som innebär exploatering av orörd naturmark. Istället vill vi att 
hela området blir naturreservat. Nackalistan är kritiska emot förslaget och skulle vilja ha ett 
annat alternativ, där man inte förlägger någon väg eller några drivmedelsstationer till 
Ryssbergen.” 
 
- - - - -  
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§ 493 KFKS 2015/785-214 

Detaljplan för Område A (Eols udde) i Kummelnäs, 
Norra Boo 
Yttrande över överklagan i mål P4658-19 i mark och miljödomstolen vid Nacka tingsrätt 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslaget yttrande, med medgivande att domstolen ändrar 
planbestämmelsen e2, till mark- och miljödomstolen vid Nacka tingsrätt gällande 
överklagan av beslut om antagande av detaljplan för Område A (Eols udde) i Kummelnäs, 
norra Boo enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen, daterad 22 november 2019. 

Ärendet 
Kommunfullmäktiges beslut den 27 maj 2019, § 187, att anta detaljplan för Område A 
(Eols udde) i Kummelnäs, norra Boo har överklagats till mark- och miljödomstolen (mål nr 
P 4658-19). Detaljplanens syfte är att förbättra miljön genom att bygga ut kommunalt 
vatten och spillvatten, förbättra vägarna i området samt möjliggöra för utbyggnad av 
permanent bostadsbebyggelse på befintliga bostadsfastigheter. Områdets karaktär och 
rådande bebyggelsemönster ska bevaras och befintlig fastighetsindelning ska behållas. 
Vidare syftar detaljplanen till att värna områdets kulturhistoriskt värdefulla byggnader, 
kultur- och naturmiljöer och landskapsbild.   
 
Överklagandena berör fastighetsspecifika frågor så som strandskydd, avstyckning, byggrätt 
samt mer övergripande frågor så som avvägningar mellan allmänna och enskilda intressen. 
Ägarna till en av fastigheterna anför att planbestämmelserna avseende byggrätt inte är 
tillräckligt tydliga.  
 
I yttrandet framkommer i huvudsak att kommunen motsätter sig klagandenas yrkanden. 
Kommunen vidhåller att planförslaget tagits fram på korrekt sätt samt att detaljplanen inte 
strider mot gällande tillämplig lagstiftning. Kommunen anser att aktuella allmänna och 
enskilda intressen har beaktats och avvägts på ett korrekt sätt i detaljplanen. 
 
Kommunen yrkar att mark- och miljödomstolen avslår överklagandena och fastställer 
kommunens beslut att anta detaljplanen, med ändring av planbestämmelsen e2. Kommunen 
framför att bestämmelserna om byggrätt är tillräckligt tydliga i sig, men att bestämmelsen e2 
kan bli tydligare. I yttrandet medger kommunen i första hand att domstolen förtydligar 
bestämmelsen e2 genom att lägga till orden ”för huvudbyggnad”, eller i andra hand att 
orden kan läggas till av kommunen genom självrättelse i samband med att detaljplanen 
vinner laga kraft. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 december 2019, § 327 
Tjänsteskrivelsen från planenheten den 22 november 2019 
Bilaga 1.  Förslag till yttrande 
Bilaga 2.  Underrättelse från mark- och miljödomstolen inklusive skrivelser från 

klaganden 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Cathrin Bergenstråhle (M) deltog inte i behandlingen av ärendet på grund av jäv.  
 
- - - - - 
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§ 494 KFKS 2019/1019 

Bildande av marknadsbolag för centrala Nacka 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att ge Nacka stadshus AB i uppdrag att bilda ett 

aktiebolag i enlighet med av kommunstyrelsen föreslagen stiftelseurkund och anta 
bolagsordning och ägardirektiv enligt kommunstyrelsens förslag, med följande 
justering i ägardirektivet:  
”att bolaget ska marknadsföra Centrala Nacka som attraktiv plats för kontor, 
restauranger, service, fritid, kultur, skolor, omsorg och boende.” 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar att inbetala åtta miljoner kronor till det nybildade 
bolaget. 
 

3. Kommunfullmäktige noterar styrelsens arbetsordning och VD-instruktion för det 
nybildade bolaget. 

Ärendet 
Detta ärende avser bildandet av ett kommunalt aktiebolag. Bolaget ska verka för 
marknadsföring av centrala Nacka tillsammans med fastighetsägare i området. Bolaget 
stödjer arbetet med att utveckla kännedom och koordinera marknadsföringsinsatser av 
Centrala Nacka i syfte att skapa större attraktivitet. Bolaget samordnar och utvecklar ett 
långsiktigt samarbete mellan de fastighetsaktörer som är verksamma i området. 
 
Efter kommunfullmäktiges beslut om att bilda bolaget skickas underlaget till Bolagsverket, 
som för närvarande har fem arbetsdagar i handläggningstid. 
 
För att få igång verksamheten betalar Nacka kommun in åtta miljoner i bolaget. Det ska ses 
som ett förskott på de aktiviteter som bolaget beslutar genomföra under de första tre-fem 
verksamhetsåren. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 december 2019, § 328 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och redovisningsenheten, daterad den 11 
november 2019 
Bilaga 1 Förslag till stiftelseurkund 
Bilaga2 Förslag till bolagsordning 
Bilaga 3 Förslag till ägardirektiv 
Bilaga 4 Förslag till arbetsordning för styrelsen 
Bilaga 5 Förslag till VD-instruktion 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade med instämmande av Hans Peters (C), Karin Teljstedt (KD), 
Leonid Yurkovskiy (SD), Khashayar Farmanbar (S), Sidney Holm (MP) och Gunilla 
Grudevall-Steen (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Lisa Rasmussen (V) yrkade, med instämmande av Bosse Ståldal (NL), att 
kommunstyrelsens förslag avslås. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Mats Gerdaus yrkande mot Lisa Rasmussens yrkande och fann att 
kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig för Vänsterpartiets grupp. 
 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistans grupp. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaternas grupp. 
”Eftersom kommunen är dominerande fastighetsägare i Centrala Nacka, anser vi moderater 
att kommunen också behöver ta en ledande roll i utveckling av området. Syftet med 
marknadsbolaget är att främja etableringar av både bostäder, arbetsplatser, kultur och idrott 
i centrala Nacka så att området blir så trevligt och levande som vi vill att det ska bli. Det 
finns ett stort intresse från andra fastighetsägare att delta. Det handlar om att först samlas i 
en gemensam vision av vad vi vill skapa i stället för dagens blåshål och dike. Se en helhet. 
Sen koordinera marknadsföringen, prata samma språk, öka kännedomen om platsen och 
alla dess fördelar. Nackalistan är emot marknadsbolaget eftersom de ser en risk att detta ska 
dränera de lokala centrumen i kommunen, men det är en konstlad motsättning. En 
jämförelse kan göras med när Ica Maxi etablerades i Skvaltan. Då befarade många att det 
skulle utarma de lokala mataffärerna i Orminge och Tippen, men så har det inte blivit. Ett 
annat exempel är samarbetet inom Stockholm Business Region, där kommunerna arbetar 
gemensamt för etablering av nya företag i Stockholmsregionen och som bygger på en insikt 
i att det är bra också för Nacka om nya företag etableras i Kista. Det sker inte på Nackas 
bekostnad. För övrigt satsar vi moderater även stort på utveckling av centrumområdena i 
Älta, Orminge och Fisksätra. Något märkligt att Nackalistan nyligen motsatt sig utveckling i 
just dessa centrum med fler bostäder, större kundunderlag och fler arbetsplatser. Det är 
uppenbart att deras politik inte håller ihop.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande för Vänsterpartiets grupp. 
” Här behöver tydligen marknaden stöd av kommunen för att kunna fungera på ett bra sätt. 
Åtta miljoner att  
- Marknadsföra Centrala Nacka som en attraktiv plats   
- Leda, stödja, samordna och utveckla Centrala Nackas marknadsföringsarbete 
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- Stötta och leda arbetet med platssamverkan och platsaktivering 
- Stärka samarbetet mellan kommunen och fastighetsaktörer 
- Främja etableringar och investeringar i Centrala Nacka 
- Marknadsföra Centrala Nacka gentemot entreprenörer 
Kan inte Nacka kommun göra detta utan att satsa åtta miljoner? Klarar inte marknaden sin 
del av detta själva utan kommunaltstöd skulle väl en korrekt analys vara att det inte finns en 
marknad för ovanstående. Nu ska medborgarnas skattemedel gå till att öka privata 
företagsvinster.” 
 
Majvie Swärd lät anteckna följande för Socialdemokraternas grupp. 
”Att skapa en levande stadsdel i centrala Nacka förutsätter god samverkan mellan 
kommun, näringsliv och andra aktörer. Marknadsbolag är en metod som används av många 
kommuner runt om i landet och kan vara gynnsamt att använda även här i Nacka. Dock ser 
vi med oro att näringslivet väljer att varken bli delägare i detta bolag eller ens vilja ingå i 
styrelsens bolag. Därmed har bolaget en uppförsbacke att kunna bevisa sin relevans. För att 
förse parter med PR-information och logotyper behövs inget bolag. Bolaget måste kunna 
visa upp det mervärde som marknadsbolagen i andra kommuner, exempelvis Sigtuna eller 
Umeå kan uppvisa. Utfallet av verksamheten behöver regelbundet följas upp för att 
ständigt besluta om eventuell fortsatt verksamhet. Om utfallet skulle visa sig vara positivt, 
bör vi överväga att utöka bolagets fokus till flera kommundelscentra eller använda denna 
eller liknande metod även i andra kommundelscentra.” 
 
Bosse Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp. 
”Nackalistan röstar emot bildandet av ”Marknadsbolag centrala Nacka”. Det gör vi mot 
bakgrunden av att det i ägardirektiven står bl.a. att bolaget ska ”Främja etableringar och 
investeringar i Centrala Nacka”. Vi är rädda att detta ska konkurrera med de lokala centrum 
och handlare som vi har runt om i Nacka och det känns tveksamt att på detta sätt då 
använda skattepengar. Vi behöver levande centrum och växande företag nära där folk bor, 
ett levande lokalsamhälle är något som är viktigt både för trivsel och trygghet på alla platser 
i kommunen och Nackalistan ser därför med oro på att man från kommunens sida väljer 
att starta ett marknadsbolag för att locka företag att etablera sig centralt. Vi tycker det är 
problematiskt när kommunen väljer ut en liten del av kommunen där man genom 
marknadsföring vill skapa större attraktivitet, det hade varit bättre om man istället 
tillsammans med olika företag i de olika kommundelarna gjorde detta. Från Nackalistans 
sida så tycker vi det är väldigt tokigt att kommunen med skattepengar på detta sätt ska 
konkurrera med centrum och områden i Saltsjöbaden, Orminge och Älta för att få företag 
att etablera sig och investera. Vi skulle hellre se att dessa pengar användes till en satsning 
för att skapa lokaler för små- och mellanstora företag runt om i kommunen. Bra lokaler är 
något som vi vet idag hindrar företag från att startas och växa.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
”Ett marknadsbolag som samverkar med de andra fastighetsägarna i området har stora 
möjligheter att tillsammans skapa något bra, öka attraktionskraften och därmed värdet på 
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centrala Nacka. Ökad attraktivitet handlar inte bara om högre fastighetspriser även om det 
finns en stark koppling. Kommunen äger idag stora delar av marken i centrala Nacka så att 
det innehavet förvaltas på bästa möjliga sätt borde ligga i alla medborgares intresse. Med 
rätt inriktning blir detta något riktigt bra som skapar stora mervärden för alla nackas 
medborgare. På samma sätt kan det med fel inriktning bli något mindre bra. Eftersom 
Miljöpartiet tror att den styrande majoritetens intentionerna är goda, stödjer vi bildandet av 
ett marknadsbolag.” 
 
Leonid Yurkovskiy lät anteckna följande för Sverigedemokraternas grupp. 
”Generellt sett ställer vi oss kritiska till politiskt pådriven befolkningstillväxt och 
exploatering till följd av densamma. Det är dock vår mening att om bebyggelse och 
nyetablering ska ske, så bör det ske i centrala, kollektivtrafiknära delar av kommunen med 
redan relativt hög grad av bebyggelsetäthet. Förslaget om bildande av marknadsbolag för 
centrala Nacka fyller dessa kriterier. Med det sagt bör den övriga oppositionens synpunkter 
tas i beaktning.” 
 
- - - - - 
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§ 495 KFKS 2018/888 

Val av styrelse för marknadsbolaget Centrala Nacka AB, 
inklusive val av presidium, för tiden från bolagsstämman 
2020 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2021 

Beslut 
Till ledamöter i styrelsen väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti 
Mats Gerdau M 
Hans Peters C 
Khashayar Farmanbar S 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Mats Gerdau, ordförande M 
Hans Peters, 1:e vice ordförande C 
Khashayar Farmanbar, 2:e vice ordförande S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - -  
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§ 496 KFKS 2018/888 

Val av åtta lekmannarevisorer för marknadsbolaget 
Centrala Nacka AB t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Till lekmannarevisorer väljs nedanstående. 
 

Lekmannarevisor Parti 
Lars Berglund M 
Lars Stenholm M 
Elisabeth Därth C 
Birgitta Westman L 
Stefan Herczfeld KD 
Yvonne Wessman S 
Dan Johansson V 
Ingela Walck NL 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 497 KFKS 2019/1057 

Ändrad struktur för taxa gällande prövning och kontroll 
inom livsmedels- och foderområdena 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar ny taxa för prövning och kontroll inom livsmedels- och 
foderområdena enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad 2019-10-25, reviderad 2019-11-
20.  
 
Taxan gäller från och med den 17 december 2019. Bestämmelsen om timavgift i 5 § första 
stycket ska dock börja tillämpas från och med den 1 januari 2020 (1 334 kr). I ärenden där 
timavgift enligt 5 § ska debiteras samt ärenden om registreringar, tillämpas istället till och 
med den 31 december 2019 tidigare beslutat timavgift (1 296 kr).  
 
Kommunfullmäktige förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Ärendet 
Flera regelverk som berör livsmedelskontrollen har förändrats eller är under förändring. 
Den nu gällande kontrollförordningen (EG) 882/2004 ersätts av en ny kontrollförordning 
(EU) 2017/625 den 14 december 2019. Det medför att andra svenska författningar 
behöver ändras för att kontrollförordningen ska kunna tillämpas. Detta innebär att taxan 
för livsmedelskontroll behöver ändras för att det ska vara möjligt att ta ut avgifter för 
kontroll i samma utsträckning som i nuvarande taxa efter den 14 december 2019.  
 
I taxan föreslås därmed ändringar i flera av taxans bestämmelser. Dels ändring av begrepp 
som tillkommit eller som tagits bort, dels andra ändringar som att dricksvatten, snus och 
tuggtobak betraktas som livsmedel och därmed läggs till i taxans inledande bestämmelse, 
bestämmelsen om import och export förtydligas samt årlig avgift för nya verksamheter 
debiteras i efterhand första året en verksamhet är verksam. I bilaga 2 framgår vilka 
ändringar som föreslås i respektive bestämmelse i taxan. 
 
Ärendet har beretts av miljö- och stadsbyggnadsnämnden.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 december 2019, § 329 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 november 2019, §158 
Protokollsutdrag från miljö-och stadsbyggnadsnämnden den 20 november 2019, §242 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten, daterad den 25 oktober 2019, reviderad 2019-11-20 
Bilaga 1 Taxa för prövning och kontroll inom livsmedels- och foderområdena 
Bilaga 2 Ändringar i respektive bestämmelse i bilaga 1 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 498 KFKS 2019/250 

Motion – Återvinning av pappershanddukar 
Motion den 4 mars 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det i dagsläget inte bedöms föreligga förutsättningar för 
Nacka kommun att införa återvinning av pappershanddukar då det skulle innebära ökade 
transporter och svåröverskådliga ekonomiska konsekvenser för kommunen. Nacka 
kommun bedömer dock att förslaget är intressant då det är viktigt att försöka få ner 
koldioxidutsläppen och kommunen avser därför att följa utvecklingen inom området. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna lämnar förslag om möjligheten att återvinna pappershanddukar inom Nacka 
kommuns verksamheter. Med hänvisning till goda miljöargument så föreslås kommunen 
utreda om Nackas verksamheter kan börja återvinna sina pappershanddukar. Enligt 
motionen är det cirka 20 procent av det brännbara avfallet som består av 
pappershanddukar så det är betydande mängd koldioxid som då skulle minskas om dessa 
inte behöver eldas upp. 
 
En initial granskning av förutsättningarna för en sådan satsning i Nacka leder fram till det 
exempel i Mölndals kommun som motionen refererar till. Där är detta helt nyligen initierat 
och endast två hämtningar av pappershanddukar med sopbil har gjorts. Enligt uppgift från 
Mölndals kommun och dess leverantör är det svårt att än så länge utläsa några resultat, 
konsekvenser och eventuella framgångar av kommunens satsning på återvinning. Varken 
den ekonomiska och den logistiska kalkylen är helt utredd men deras ambition är att den 
totala kostnaden för avfallshantering för Mölndals kommun inte ska bli högre än vad den 
var i ordinarie system.  
 
En av de största utmaningarna för miljöarbetet är att minska transporternas negativa 
påverkan på klimatet och miljön. En satsning likt den som genomförts i Mölndal och 
Ängelholms kommun skulle innebära ökade godstransporter för Nacka eftersom 
anläggningarna inte finns i närheten av Nacka. Det bedöms i dagsläget inte föreligga 
förutsättningar för Nacka kommun att införa återvinning av pappershanddukar då det 
skulle innebära ökade transporter och svåröverskådliga ekonomiska konsekvenser för 
kommunen. Nacka kommun bedömer dock att förslaget är intressant då det är viktigt att 
försöka få ner koldioxidutsläppen och kommunen avser därför att följa utvecklingen inom 
området. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 7 oktober 2019 § 393 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 337 
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Kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 251 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten den 6 augusti 2019 
Bilaga 1 Motion 
Bilaga 2 Yttrande från Nacka vatten och avfall AB 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Sidney Holms yrkande mot Tomas Ottossons yrkande och fann att 
kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
”Det är i grunden en bra motion men vi ligger kanske lite före utvecklingen eftersom 
återvinning av pappershanddukar än så länge bara finns på försöksstadiet i Sverige. I och 
med att vi har lyft frågan hoppas vi att man ser problemet och kanske ser över alternativ till 
pappershanddukar. Idag finns det en ny generation av handtorkar med turbofläkt och lägre 
torktemperatur vilka har visat sig vara både ekologiskt och ekonomiskt lönsammare än 
pappershanddukar.” 
 
- - - - - 
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§ 499 KFKS 2019/257 

Motion – Stöd till socialt utsatta EU-medborgare 
Motion den 4 mars 2019 av Amanda Sandholm m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen avseende ett akut boende för utsatta EU-
medborgare eftersom Nacka kommuns ansvar för EU- och tredjelandsmedborgare utan 
uppehållsrätt som vistas i kommunen är begränsat till nödprövning i den akuta situationen. 
Nödprövning som kan beviljas är matpengar, tillfällig boendelösning eller flygbiljett till 
hemlandet. Motionen anses med detta vara färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna utrycker i sin motion oro för att många av de som kommer till Sverige och 
Nacka ofta befinner sig i en socialt utsatt situation med hemlöshet och ett liv som präglas 
av otrygghet och utanförskap. För att klara sitt uppehälle pantar de burkar eller tigger 
pengar. I motionen refereras det till de två natthärbärgen som Stockholm startat med 
frivilligorganisationer under namnen "Vinternatt" samt "Sommarnatt". Dessa två är 
avsedda endast för utsatta EU-medborgare.  
 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska erbjuda utsatta EU-medborgare logi, måltid, 
råd och stöd samt möjlighet att sköta sin personliga hygien. 
 
Motionens förslag avseende ett akut boende för utsatta EU-medborgare avslås, eftersom 
Nacka kommuns ansvar för EU- och tredjelandsmedborgare utan 
uppehållsrätt som vistas i kommunen är begränsat till nödprövning i den akuta situationen. 
Nödprövning som kan beviljas är matpengar, tillfällig boendelösning eller flygbiljett till 
hemlandet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 252 
Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 28 maj 2019 § 50 
Tjänsteskrivelse från etableringsenheten den 13 maj 2019 
Motion 

Yrkanden 
Lisa Rasmussen (V) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till motionen. 
 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Leonid Yurkovskiy (SD), Lina Olsson 
(MP), Khashayar Farmanbar (S), Lydia Liu (-) och Yusie Rundkvist Chou (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde Filip Wiljanders yrkande mot Lina Rasmussens yrkande och fann att 
kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Filip Wiljanders yrkande. 

Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig för Vänsterpartiets grupp. 

Protokollsanteckningar 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande för Vänsterpartiets grupp. 
”Arbets- och företagsnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen 
om ”Stöd till utsatta EU-medborgare”. Motionen lyfter behovet av möjlighet för utsatta 
EU-medborgare, att under värdigare former, ”kunna tillgodose basala behov som logi, 
enklare måltider, möjlighet till att sköta personlig hygien samt tillgång till råd och stöd för 
att kunna skapa förutsättning till en förändring i deras livsmiljö” med motiveringen att det 
”inte är vårt ansvar” eftersom de är EU-medborgare, i tjänsteskrivelsen lyfts de 
minimiregler som kommunen har att förhålla sig till men dessa handlar i första hand om 
den ”vanlige” EU-medborgaren som har rimliga förutsättningar i sitt hemland att klara sig. 
Reglerna säger inget om att en kommun inte får ge stöd till utsatta EU-medborgare. I 
Stocklom stad har man valt att inte blunda för människors utsatthet utan arbetar för att på 
både kort och lång sikt skapa förutsättningar för dessa individer att klara sig. I direktiven 
för Socialnämnden i Stockholms stads budget för 2019 står det att nämnden bland annat 
ska ge ”råd- och stödverksamhet och härbärgesplatser till utsatta EU-medborgare och 
tredjelandsmedborgare” helt i linje med kommunens vilja att skapa ”Ett solidariskt 
Stockholm ska alltid värna de mest utsatta människorna och ge stöd och värme där det 
behövs. Mänskliga rättigheter omfattar alla.” vidare skriver de ”Vi vill också aktivt förbättra 
livssituationen för utsatta EU-medborgare…”. Nacka kommun säger sig vara särskilt 
duktiga på att få människor i egen försörjning och den kunskapen kombinerat med 
härbärge kanske skulle kunna ge dessa människor reella chanser att kunna få en bestående 
förändring i sina liv. 
I tjänsteskrivelsen hänvisar även till regeringens utredare ”Regeringens nationella 
samordnare Martin Valfridsson har i sin utredning om utsatta EU medborgare (SOU 2016-
6) kommit fram till att kommunerna inte har rätt att erbjuda EU migranter fasta sovplatser 
överhuvudtaget. Det enda en kommun får bistå med är akutboende – det vill säga enstaka 
nätter för människor i nöd.” Fasta sovplatser är inte ens nämnda i motionen. I SKL:s 
skrivelse ”Några juridiska frågor gällande utsatta EU-medborgare” från 20170804 så lyfter 
de ett exempel på vad som ryms i kommunens ansvar ”Förvaltningsrätten i Linköping har 
dock nyligen avgjort ett mål där en kommun ingått en överenskommelse med 
Stadsmissionen om stöd till utsatta EU-medborgare avseende bl.a. natthärbärgen för 
perioden januari till juni 2014 (mål 611-14). Förvaltningsrätten kommer i målet fram till att 
utsatta EU-medborgare som befinner sig inom kommunens gränser är en angelägenhet för 
kommunen. Förvaltningsrätten anförde i domskälen bl.a. att kommunen enligt 2 a kap. 1 § 
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socialtjänstlagen (2001:453) har det yttersta ansvaret för att de som vistats inom kommunen 
får det stöd och den hjälp de behöver och att kommunen har ett ansvar för akuta insatser. 
Kommunen hade bedömt att det fanns en överhängande risk för att dessa personer skulle 
frysa ihjäl under den kalla årstiden något som förvaltningsrätten ansåg vara en rimlig 
bedömning. Mot denna bakgrund fann förvaltningsrätten att det inte hade visats att 
beslutet stred mot lag eller annan författning. Kammarrätten i Jönköping beviljade inte 
prövningstillstånd i målet och tog därmed inte ställning i sak (mål 2079-14).”  
Sammanfattningsvis så anser Vänsterpartiet att AFN inte försökt bemöta motionen ur ett 
rimligt politiskt perspektiv utan lagt sig relativt platt för den miniminivå lagen kräver utan 
att utgå från den utsatte EU-medborgarens perspektiv. I diskussionen i nämnden 
framkommer att det finns en vilja bland flera partier att stödja utsatta EU-medborgare så 
varför inte börja med att låta kommunen i samarbete med frivilligorganisationer undersöka 
möjligheten till att redan vintern 2019-2020 öppna akutboenden för utsatta EU-
medborgare? Varför inte försöka vara bästa kommunen även när det gäller att minska 
utsattheten för de som vistas och verkar i kommunen?” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas grupp. 
”Socialdemokraterna tycker att ett samarbete med frivilligorganisationer och civilsamhälle 
för att i enskilda akuta fall kunna hjälpa våra medmänniskor är bra. ”Öppna ett boende” 
kan ge bilden av en permanent lösning vilket vi tror är felaktigt sätt att hantera detta på. 
Kommunen skulle i det läget ta på sig och permanenta ett ansvar som är statens. Samtidigt 
är detta en utsatt grupp människor som far illa, och det finns skäl att följa upp hur ett mer 
tillfälligt stöd kan ges vid akuta tillfällen, men först måste i så fall diskussioner med 
frivilligorganisationerna tas. Eftersom det är staten som ansvarar för att EU-invånare kan 
komma hit och det är staten som kan påverka hur EU ska agera för att åstadkomma en 
förändring i de länder som dessa medborgare kommer ifrån när det handlar om utsatta 
grupper som t.ex. romer, så behöver det ageras på ett mer övergripande plan. Vi vet inte 
heller om frivilligorganisationer är intresserade av att driva ”Öppna boenden” för EU-
invånare.” 
 
Yusie Rundkvist Chou lät anteckna följande för Nackalistans grupp. 
”Nackalistan yrkar avslag till motionen i dess nuvarande form, då vi anser att kommunen 
borde ta ett bredare grepp och utreda/kartlägga behovet av extra stöd, t ex i form av 
akutboende, till hemlösa i kommunen oavsett medborgarskap. Frågan om tiggarna behöver 
lösas nationellt både i Sverige och i tiggarnas hemländer, där de diskriminerar just denna 
grupp av sina landsmän. Hårdare EU-sanktioner vore på sin plats. Men vi skulle gärna se 
att kommunen ordnar sanitära anläggningar där tiggarna kan sköta sina grundläggande 
behov, något som kan minska deras utsatthet, t ex genom att det inte skapas ytterligare 
aversion mot dem när det uppstår olägenheter för andra.” 
 
Mats Granath lät anteckna följande för Liberalernas grupp. 
”Det är många fattiga EU-medborgare som har en utsatt situation och behöver hjälp.  En 
del har sin hemvist i Nacka. Den fria rörligheten i EU ger alla rätt att besöka Sverige 
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tillfälligt i tre månader, även utan att ha arbete här. Men svensk lag ska följas och ingen har 
rätt att slå upp boplatser var som helst, skräpa ner eller göra intrång på privat mark. Akut 
hjälp ska ges när det behövs, men inte på ett sätt som bidrar till att fler stannar i tiggeri. Det 
förekommer att tiggare utnyttjas och utsätts för både tvång och människohandel. Detta ska 
bekämpas som den brottslighet det är och lagskyddet ska vara starkt. För tiggande EU-
migranter finns den långsiktiga lösningen i länder som Rumänien och Bulgarien. Vi tror 
inte att ett kommunalt boende skulle bidra till lösningen på det problemet. Liberalerna har 
under våren lagt ett initiativ i Socialnämnden om att arbeta uppsökande med hemlösa och 
tiggare som vistas i Nacka, med syfte att dels klargöra vilka regler och lagar som gäller och 
dels informera om vilken hjälp de kan få. Man kan även erbjuda stöd till de som man 
misstänks utsätts för kriminalitet och förmedla trygga poliskontakter.” 
 
Karin Teljstedt (KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas grupp. 
”Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska ta initiativ till att bygga boenden för EU-
tiggarna. Det är inte rimligt. De har ett hemland dit de återvänder och där de har en 
fungerande social tillvaro. Det finns inget skäl till att de ska ha förtur till boende i Sverige.  
Motionärerna skriver att EU-tiggarna har en socialt utsatt situation med hemlöshet. Det 
stämmer nog att de är utsatta, de är föraktade i sina hemländer och så motarbetade att de 
till och med har svårt att försörja sig. Men socialt har de i huvudsak en fungerande tillvaro. 
De östeuropeiska tiggarna är vanligtvis inte utslagna missbrukare, som ofta antyds.  
EU-medborgare har rätt att komma till Sverige. Och lyckligtvis är det ännu inte förbjudet 
att tigga. Tiggeri är den yttersta möjligheten för drabbade människor att skaffa sig inkomst.  
Men det systematiska tiggeri som har uppstått i Europa skapar problem. Därför vore det 
bra om Nacka kommun på något ställe iordningställde sanitära arrangemang för tiggarna. 
Det skulle förbättra säkerheten, de sanitära förhållandena och minska tiggarnas utsatthet.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
”Motionen tar upp hur människor som befinner sig i en socialt utsatt situation i form av 
akutboende ska kunna få logi, enklare måltider, möjlighet att sköta personlig hygien och 
stöd för att kunna förändra sin livssituation. Sådana lösningar finns i flera kommuner, bl.a. i 
Stockholm. Motionen tar upp EU-medborgare – som i rubriken till tjänsteskrivelsen 
träffande benämnes ”utstötta” EU-medborgare - som är i Sverige och kan behöva denna 
form av akutlösning för sitt boende. Dock finns det anledning att även behovet omfattar 
svenska medborgare som av olika anledningar har hamnat i en situation då de mer eller 
mindre har hamnat ”på gatan”. Tyvärr ser vi att allt fler har svårigheter att klara sin 
ekonomi och som då riskerar att vräkas eller i annan form få lämna sin bostad. 
Tjänsteskrivelsen tar inte upp vad som bör göras för att de som har behov av akutboende 
ska kunna få den hjälp de behöver, utan beskriver endast de minimikrav som kommunen 
har att uppfylla. Ett annat angreppssätt hade varit att konstatera att här har vi 
medmänniskor som är i behov av vårt stöd och att vi i vår kommun kommer att se till att i 
samverkan mellan kommun och frivilligorganisationer ta fram lämpliga lösningar.” 
 
- - - - -  
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§ 500 KFKS 2019/259 

Motion – Ersättningsmodeller och utbud vid kommunens 
bibliotek 
Motion den 4 mars 2019 av Amanda Sandholm m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att böcker och annan media som finns på biblioteken är en 
del av det gemensamma utbudet som alla kan ta del av, att mediasamlingen på 
minoritetsspråk ska förstärkas på alla bibliotek under 2019 samt att ersättningsmodellen till 
biblioteken ändrats från 2019 vilket bland annat innebär att den rörliga ersättningen per 
utlånad bok minskat. Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd. 

Ärende 
I motionen föreslås att det ska tas fram en redovisning av hur prestationsbaserade modeller 
påverkar utbud, tillgängliggörande och användning av medier för prioriterade grupper samt 
presenteras förslag på hur biblioteken kan nå ett likvärdigt utbud åt prioriterade grupper.  
 
Från den 1 januari 2019 drivs Nackas sex bibliotek av två privata aktörer. Det har gjorts en 
utredning där data hämtades från våra jämförelsekommuner (Sollentuna, Solna, Tyresö, 
Danderyd) för att visa om Nackas ersättningsmodell hade påverkat bibliotekens 
inköpsmönster. Undersökningen visar att Nacka kommun ligger bäst i de flesta punkterna.  
 
Hela bibliotekskatalogen är en gemensam resurs för alla bibliotek och medier kan lätt 
reserveras och skickas mellan biblioteken. Webbsidorna är användarvänliga och 
informationen gällande minoritetsspråken är mycket synliga enligt tidigare plan.  
Utöver medieinköpen tar biblioteken in depositioner från Internationella biblioteket och 
Stockholms stadsbibliotek, utifrån efterfrågan. Enligt tidigare planering (KUN 2018/144) 
kommer även biblioteken under 2019 bland annat att förstärka mediesamlingen för 
minoritetsspråken på alla bibliotek. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 253 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 28 maj 2019 § 29 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 2 maj 2019 
Motion 
Jämförelsetabell 

Yrkanden 
Lisa Rasmussen (V) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL) och Gunnel 
Nyman Gräff (S), bifall till motionen. 
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Lena Linnerborg (L) yrkade, med instämmande av Richard Wendt (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Ninni Lindberg (MP) yrkade i första hand att ärendet återremitteras, med motiveringen att 
utreda följderna av att införa ett nytt prestationsbaserat ersättningssystem för kommunens 
olika bibliotek, och i andra hand bifall till motionen. 
 
Richard Wendt (M) yrkade att återremissyrkandet avslås. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först återremissyrkandet mot avslag och fann att kommunfullmäktige 
avslog återremissyrkandet. Votering begärdes och verkställdes. Följande 
voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar avslå återremissyrkandet röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att återremittera ärendet.”  
Vid voteringen avgavs 49 ja-röster och 11 nej-röster. 1 ledamot var inte närvarande. 
Därmed avslogs återremissyrkandet. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 1 
 
Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot Lisa Rasmussens yrkande att 
bifalla motionen och fann att kommunfullmäktige beslutade i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. Votering begärdes och verkställdes. Följande 
voteringsproposition godkändes: 
”Den som bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att bifalla Lisa Rasmussens yrkande.”  
Vid voteringen avgavs 38 ja-röster och 22 nej-röster. 1 ledamot var inte närvarande. 
Därmed bifölls kommunstyrelsens förslag. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 2 

Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig för Vänsterpartiets grupp. 
 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistans grupp. 

Protokollsanteckningar 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande för Vänsterpartiets grupp. 
”Vänsterpartiet anser att motionen inte är besvarad. Kultur-och fritidsenheten har i 
tjänsteskrivelsen har valt att slå ihop hela mediebeståndet och jämföra med ett par andra 
kommuner. Motionen handlar om att utreda hur skillnaden mellan de olika biblioteken 
uppstått. Varför finns det färre böcker på andra språk hos det privata biblioteksföretaget. 
Varför är skillnaden så otroligt stor när det handlar om de nationella minoriteterna? 
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Eftersom de – tidigare – kommunala biblioteken dragit ett större lass för mång- och 
minoritetsspråk och lättläst har de också gått back ekonomiskt. Det är också de kommunala 
biblioteken som gör att Nacka står sig emot kommunerna i jämförelsen. Fisksätras extra 
medieanslag om 75 000 kronor måste ställas mot den prestationsbaserade bonus som 
tillfallit de privata biblioteken. Mellan 2011-2015 har de privata biblioteken höjt sitt resultat 
med 1,6 miljoner kr och de kommunala fått återbetala 1 miljon. Därefter har vinstkurvan 
mattats av, 2017 fick det privata 151 693 kr i bonus medan de kommunala bibliotekens 
nedåtpekande kurva blivit allt brantare, med en återbetalning om 645 599. Biblioteken är 
lagstadgad verksamhet som syftar till folkbildning och skapa delaktighet i samhället. När 
verksamheten vinstmaximeras görs andra prioriteringar. Beroende på hur man ser på 
bibliotekens roll i samhället kan man dra olika slutsatser. Vänsterpartiet vill med den här 
motionen utreda hur skillnaden mellan kommunens bibliotek uppstått.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiets grupp. 
”Miljöpartiet yrkade på återremiss eftersom det ej är utrett hur bibliotekens innehåll 
kommer att påverkas när det införs nytt ersättningssystem. Detta är ett hot mot 
likvärdigheten för Nackas medborgare.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans grupp. 
”I tjänsteskrivelsen finns två intressanta ändringar i positiv riktning som tidigare har 
kritiserats mycket. Dels en ersättningsmodell med anslag per besökare vilket gav en 
snedvridning av anslaget och de egentliga behoven. Dels att satsningen på litteratur på 
andra språk var för liten för att möta de egentliga behoven.  Nu ska dessa båda kritiserade 
områden förbättras, vilket är bra. Från tjänstemannahåll sägs att invånarna är nöjda med 
bibliotekens utbud, vilket gäller på liknande sätt för nästan alla kommuner i landet. 
Däremot framgår inte om och hur man har frågat de som inte besöker biblioteken om 
anledningen till detta och vad de i övrigt anser om service och utbud. Inte heller har man i 
Nackas bibliotek årliga enkäter på plats där besökarna mer detaljerat fyller i vad de anser 
om bemötande, service, utbud, möjlighet att studera etc för att få mer nyanserade bilder att 
utveckla. Sådana undersökningar görs i många kommuner i landet men inte i Nacka. 
Kärnverksamheten för bibliotek är fortfarande läsning, studier och övrig läs- och 
kulturstimulans. Ett mediaanslag borde åtminstone till en relativt stor del vara i relation till 
antal invånare i ett definierat närområde och där dessa ges möjlighet till inflytande över 
utbud och verksamhet. Att media lånas mellan bibliotek är utmärkt och bra, men ju fler 
invånare och ju mindre anslag till media per invånare, desto mindre blir möjligheten att låna 
en önskad bok eller media snabbt och helst direkt. Nackas anslagssystem är fortfarande inte 
tillräckligt bra och möter inte behoven hos en växande befolkning. Därför yrkar 
Nackalistan bifall till motionen som innebär en förbättring.” 
 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraternas grupp. 
”Motionen vill utreda effekterna av den ersättningsmodell till biblioteken som bla 
Socialdemokraterna har kritiserat. Under hanteringen av motionssvaret har det 
framkommit att användningen av denna ersättningsmodell har minskat och att vår kritik 
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har varit befogat. Men vi förvånas över att allianspartierna inte ens vill utreda den modell 
som de höll så högt. Kanske finns det lärdomar att dra från en sådan utredning som gör att 
de och kommunen undviker den typen av fadäser framöver.”  
 
- - - - - 
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§ 501 KFKS 2016/454 

Motion - Klimatanpassningsplan för Nacka kommun 
Motion den 23 maj 2016 av Roger Bydler (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att Alliansen i sitt förslag till mål och budget föreslår att det 
under 2020 tas fram en klimatanpassningsplan. Därmed kan motionen anses vara bifallen. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en klimatanpassningsplan med syfte att 
minska väderrelaterade skador och för en ökad beredskap då de trots allt inträffar. 
Motionen sammanfaller väl med Nackas miljöprogram och miljömålet God bebyggd miljö 
och indikator 5.2. ”Framtagen strategi för klimatanpassning av Nacka kommun senast 2018 
(ja/nej)”.  
 
Enheten ser att förslaget i motionen redan finns förankrat i miljöprogrammet och anser att 
motionen är färdigbehandlad genom att stadsledningskontoret tillgodoser att inriktningen i 
miljöprogrammet uppfylls. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 28 oktober 2019, § 288 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens miljöutskott den 24 september 2019, § 20 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 13 september 2019 
Bilaga 1 Motion Klimatanpassningsplan för Nacka kommun. Motion till 

kommunfullmäktige den 23 maj 2016 av ledamoten Roger Bydler 
(miljöpartiet).   

Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunfullmäktige, den 6 februari 2017 (§ 30) 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Mats Granath (L), 
Helena Westerling (S) och Lina Olsson (NL), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
”Den globala uppvärmningen har nått nivåer som i många länder ger upphov till stora 
problem både för människor, bebyggelse, infrastruktur och natur. Rekordhöga 
temperaturer, översvämningar, havsytehöjning, jordskred, torka och orkaner är exempel på 
effekter av klimatförändringen. Vi i Sverige har än så länge inte drabbats lika påtagligt, men 
vi ser t.ex. att skyfall blir allt mer frekventa, liksom stormar, värmeböljor, extremtorka och 
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andra väderhändelser relaterade till den globala uppvärmningen. Som en konsekvens av 
denna utveckling krävs inte bara att åtgärder vidtas för att minska de utsläpp av 
växthusgaser som orsakar uppvärmningen, utan också att anpassnings- och förberedande 
åtgärder görs att i görlig mån motverka de skadeeffekter som kan uppstå. En 
klimatanpassningsplan med en beskrivning av nuläge och olika riskscenarier ger möjligheter 
att i förväg vidta åtgärder för att minska riskerna för skador och att ha beredskap för de 
situationer som kan uppstå. Det har tidigare fattats ett politiskt beslut om att ta fram en 
strategi för klimatanpassning till senast år 2018. Eftersom den globala uppvärmningen 
snarare accelererat än bromsat in på senare år välkomnar vi att kommunfullmäktige bifaller 
vår motion och att det under 2020 ska tas fram en klimatanpassningsplan för kommunen.” 
 
- - - - - 
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§ 502 KFKS 2019/406 

Motion - Solpaneler som bullerplank  
Motion den 23 april 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att kommunstyrelsen får i 
uppdrag att i samband med framtagandet av Åtgärdsprogram för omgivningsbuller utreda 
möjligheterna att använda solpaneler som bullerplank. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 

Ärendet 
Miljöpartiet föreslår att kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda möjligheterna att 
använda solpaneler som bullerplank i Nacka i syfte att kombinera lokal elproduktion med 
att förbättra bullersituationen i kommunen. Fördelarna med solpaneler är många eftersom 
de producerar energi utan utsläpp, giftigt avfall eller ljud och inte behöver bränsle för att 
fungera. 
 
Sammantaget är idén med solpaneler på bullerplank innovativ men det behöver utredas hur 
och var ett sådant projekt skulle ge mest nytta i Nacka kommun. En sådan utredning bör 
innehålla en inventering om vilka vägar i Nacka som kan vara mest lämpade för installation 
av solpaneler gällande gynnsam solinstrålning, förväntad energiproduktion och eventuella 
kostnader för att genomföra ett liknande projekt som genomförts i Lerum kommun. 
Utredningen görs lämpligen i samband med framtagandet av Åtgärdsprogram för 
omgivningsbuller som Nacka kommun är skyldig att ta fram enligt förordningen (2004:675) 
om omgivningsbuller. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 28 oktober 2019, § 286 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 september 2019, § 183 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 9 september 2019 
Bilaga 1.  Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 28 augusti 2019 

§186 
Bilaga 2.  Motion – Solpaneler och bullerplank – två flugor i en smäll. Motion till 

kommunfullmäktige den 23 april 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane 
(MP)  

Yrkanden 
Sidney Holm yrkade, med instämmande av Lina Olsson (NL), Cathrin Bergenstråhle (M) 
och Khashayar Farmanbar (S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
”Miljöpartiet välkomnar att kommunfullmäktige bifaller vår motion och nu ska utreda på 
hur solceller kan användas i samband med bullerskydd. Vi vill att kommunen på sikt blir 
helt självförsörjande på energi och då är solceller är en viktig del av lösningen, inte bara 
som här på bullerplank utan på alla kommunala byggnader.  Solens energi behöver vi ta till 
vara på mer i stadsbyggandet om vi ska bidra till att rädda klimatet och bullerskydd är 
viktigt för en bättre miljö med mindre trafikbuller. Men bullerskydd behövs även på andra 
platser än längs vägar och även här kan solceller integreras, till exempel i anslutning till 
skolor, förskolor och idrottsplatser.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistans grupp. 
”Nackalistan har länge varit positiv till att få fler solceller och solpaneler i Nacka. Med den 
akuta situation vi befinner oss i måste alla kommuner i hela Sverige arbeta för ett fossilfritt 
samhälle på bara några decennier. Det glädjer oss därför att kommunstyrelsen föreslår att 
bifalla motionen genom att kommunstyrelsen får i uppdrag att i samband med 
framtagandet av Åtgärdsprogram för omgivningsbuller utreda möjligheterna att använda 
solpaneler som bullerplank där så är lämpligt, bland annat ur solsynpunkt.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas grupp. 
”Att kunna minska vårt behov av centralt producerat el är en av många lösningarna för att 
ställa om till ett mer hållbart samhälle. Vi glädjs åt att vi alliansens företrädare som bara för 
ett år sedan hånade solpaneler som något oanvändbart börjar få en syn som är närmare 
verkligheten. Solpanelerna blir allt mer effektiva till den grad att de även funkar adekvat 
under molniga vinterdagar, även om de naturligtvis levererar än mer el under soliga 
sommardagar. Vi socialdemokrater vill även att alla Nackabor ska i ökad grad kunna enkelt 
installera solpaneler. Därför vill vi att energibolaget ska göra en ramupphandling som 
pressar priset och möjliggör för alla Nackabor att inhandla solpaneler genom att köpa inom 
ramen för den, samt standardisera bygglovshanteringen för installation av dessa 
solpaneler.” 
 
- - - - - 
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§ 503 KFKS 2019/251 

Motion - Hållbart byggande med natursten 
Motion den 4 mars 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att kommunens styrdokument redan idag ger stöd för att låta 
exploatörer uppföra husgrunder av natursten. Krav på byggnadens tekniska egenskaper 
utöver plan- och bygglagen får ej ställas vid upplåtelse av mark.  
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna har föreslagit att ta med husgrunders klimatpåverkan som ett kriterium vid 
markanvisningstävlingar. 
 
En genomlysning av Nacka kommuns styrdokument har genomförts utifrån motionernas 
förslag. Exploateringsenheten Nacka bedömer att det inte finns något hinder i kommunens 
styrdokument för att använda natursten vid husgrundläggning. Kommunen får däremot 
inte ställa krav på särskilda tekniska egenskaper på byggnation vid överlåtelse av mark, 
utöver vad som framgår av plan- och bygglagen. Ett sådant krav skulle kunna 
ogiltighetsförklaras av en domstol. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 28 oktober 2019, § 287 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 september 2019, § 
184 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 11 september 2019 
Bilaga 1 Motion ”Sten istället för betong – smartare för klimat & miljö”, 4 mars 2019 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S) och Tomas 
Ottosson (V), bifall till motionen. 
 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Sidney Holms yrkande att bifalla 
motionen och fann att kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag. Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: 
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”Den som bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att bifalla Sidney Holms yrkande.”  
Vid voteringen avgavs 42 ja-röster och 18 nej-röster. 1 ledamot avstod från att rösta. 
Därmed bifölls kommunstyrelsens förslag. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 3 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiets grupp. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
Vi anser inte att krav på en stenhusgrund med lägre klimatpåverkan är ett tekniskt särkrav. 
Det kan tex. ses som en del i att skapa platsidentitet för det klassiska kvarter som ska 
markanvisas för under 2020. Vi kan också välja att direktanvisa mark till byggherrar som 
har ett uttalat hållbarhetstänk och aktivt arbetar med klimateffektiva åtgärder i hela 
byggprocessen. Lägre klimatpåverkan från byggandet är en viktig del om kommunen ska 
kunna bidra till att bekämpa klimatförändringarna. Om det är så att lagstiftningen skulle 
hindra kommunen från att ställa krav på lägre klimatpåverkan vid byggande, anser vi i 
Miljöpartiet att kommunen måste utmana lagstiftningen.  
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiets grupp. 
”I dag står vi mitt i en klimatkris med ett internationellt ledarskap som inte klarar att leva 
upp till förväntningar för att minska klimatkrisen. De internationella överenskommelserna 
som finns bedöms nu, kommer leda till minst tre graders upphettning av jordytan. 
Människors livsutrymme krymper akut mycket och djurarter försvinner i en ökande takt. 
Det är bakgrunden. Effekten av de förändrade möjligheterna att leva på olika platser i 
värden är under debatt, men det är i alla fall min tro att det kommer leda till stora och 
komplicerade förändringar, en del som vi inte vill ska hända någon människa. 
Det är ett klimatnödläge som kräver att vi lokalt, där vi kan påverka gör det som vi inte 
trodde var möjligt. Att bygga i natursten är en självklar sådan möjlighet som ger positiva 
effekt på utsläpp av koldioxid både i mindre användning av betong och att kunna använda 
berg lokalt. Natursten kan även ersätta betong i andra konstruktioner som murar och 
beläggning på gator. Att plan och bygglagen ställer hinder i vägen gör det hela svårare 
förstås men i väntan på att den ändras med anledning av klimathotet behöver kommunen 
vara bra på att övertyga ”marknaden” att det är en smart ide för företagen att vara lyhörda 
för kommunens klimatnödvändiga förslag.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans grupp. 
”Denna motion är bra på många sätt ur miljösynpunkt. Tyvärr så kolliderar den med lagen, 
PBL, vad gäller förbud för tekniska särkrav. Det är därför svårt att bifalla motionen annat 
än till dess andemening och vilja till att förbättra miljön. Förslagsvis ser rikspartierna i 
fullmäktige till att PBL kan modifieras i takt med stigande miljökrav så att vi kan få till ett 
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mer miljövänligt byggande oavsett om det är på privat mark eller kommunal. Därför bifall 
till tjänsteskrivelsen denna gång.” 
 
- - - - - 
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§ 504 KFKS 2019/246 

Motion – Bidrag till idrottsföreningar 
Motion den 4 mars 2019 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen mot bakgrund av att förslaget skulle 
innebära en omotiverad skillnad i fördelningen av fritidsnämndens föreningsbidrag mellan 
lagidrott och individuellt utövad idrott. 

Ärendet 
Motionären från Sverigedemokraterna föreslår att Nacka kommun endast ger 
föreningsbidrag till sport- och idrottsföreningar som håller på med lagidrott, om 
föreningarna åtar sig att alltid låta alla barn upp till t o m 15 års ålder delta i träning och 
tävling på lika villkor. Föreningar som inte vill tillämpa detta får avstå från kommunala 
bidrag.  
 
Att uppställa föreslagna krav för föreningar som har lagidrott skulle innebära en 
omotiverad skillnad jämfört med individuellt utövad verksamhet. Mot bakgrund av detta 
föreslås att motionen avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 28 oktober 2019, § 290 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 oktober 2019, § 139 
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 18 september 2019, § 71 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 2 juli 2019  
Bilaga 1 Motionen  

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till motionen. 
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Richard Wendt (M), Ella Tegsten 
(S), Lisa Rasmussen (V) och Bosse Ståldal (NL), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Esa Örmäs yrkande att bifalla 
motionen och fann att kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag. 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande för Sverigedemokraternas grupp. 
”Sverigedemokraterna uppfattar att barnperspektivet saknas bland de partier som har 
avvisat motionen. Det synes vara omotiverad optimism att de berörda föreningar, som 
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ibland tillämpar hård selektering, skulle ändra denna destruktiva policy genom löst politiskt 
tyckande. Barnperspektivet i form av Barnkonventionen kommer att vara svensk lag 2020. 
Framförallt är det fyra kapitel i Barnkonventionen som blir aktuella för den svenska 
idrottsrörelsen: 
Kapitel 2: Alla barn är lika mycket värda och har samma rättigheter. Ingen får 
diskrimineras. 
Kapitel 3: Barnets bästa ska komma i främsta rummet vid alla beslut som rör barn. 
Kapitel 6: Alla barn har rätt till liv, överlevnad och utveckling. 
Kapitel 12: Varje barn har rätt att uttrycka sin mening och höras i alla frågor som rör 
barnet. Barnets åsikt ska beaktas i förhållande till barnets ålder och mognad. 
Selektering är inte förenligt med Barnkonventionen  
Föreningsfrihet är att fritt få bilda och sköta sin förening. Föreningsfrihet är däremot inte 
friheten att göra vad man vill samtidigt som man disponerar offentliga medel – kommunen 
som tillhandahåller medlen kan och måste ställa krav på att mottagaren lever upp till 
baskrav på vad vi i Sverige förväntar av föreningar i folkrörelser. För den som söker 
formellt stöd har Nacka kommun definierat Fritidsprocessen, som tar sikte på allmän 
tillgänglighet för fritids- och kulturaktiviteter riktade till barn, precis på det sätt som 
Sverigedemokraterna vill främja i motionen. Motionen ställer krav på föreningar att 
bekämpa den hårda selektering av barn som hindrar tillgänglighet och delaktighet, i 
Fritidsprocessens och ”Utmärkt Förening”:s anda. Det kan också tyckas mindre 
konstruktivt att, som ett par debattörer, hitta på egna tolkningar av motionens att-sats trots 
att denna fullständigt tydligt pekar ut just bara föreningar med lagidrott på programmet. 
Dessa feltolkningar är en motsatsvis läsning utan stöd i motionstexten eller annorstädes, 
och gagnar inte begripligheten i debatten för allmänheten.” 
 
- - - - - 
  



  
 16 december 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 505 KFKS 2019/403 

Motion – Tysta rum för studier och läsning i Nackas 
bibliotek 
Motion den 23 april 2019 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att snarast utreda behovet av tysta platser på Nackas bibliotek som 
anses vara viktigt för studerande i alla åldrar.  
 
Kultur- och fritidsenheten har kännedom om behovet av tysta studieplatser på Nackas alla 
bibliotek och arbetet med att utreda behovet, som pågått under våren 2019, är färdigt. 
Utredningen visar att behovet av studierum är stort i samtliga bibliotek i Nacka.  
 
Efter samråd med båda driftaktörerna kommer kultur- och fritidsenheten under hösten att 
köpa in två stycken mobila studie- och grupprum för placering på Forumbiblioteket och 
Fisksätra bibliotek. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 28 oktober 2019, § 291 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 oktober 2019, § 140 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 24 september 2019 §53 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 10 juli 2019  
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 506 KFKS 2019/537 

Motion – Användning av droger i Nackas skolor och 
kommunens ansvar 
Motion den 27 maj 2019 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Motionär Esa Örmä (SD) vill intensifiera kommunens arbete mot droger i skolan. 
Motionären föreslår att skolorna ska samverka med polisen som ska söka efter gömda 
droger med knarkhundar när skolan är stängd samt att skolorna ska informera elever och 
föräldrar på ett övertygande sätt om riskerna med droger.  
 
Motionen bör avslås eftersom skolans styrdokument och regleringar i arbetsmiljölagen 
uppfyller motionärens krav på det drogförebyggande arbetet. Nacka kommun har antagit 
en strategi, Ett drogfritt Nacka för unga, som anger mål och riktmärken för ett samhälle för 
unga fritt från narkotika och dopning. Rektorerna har ett ansvar för att samverka med 
polisen, till exempel anmälningsplikt om narkotika påträffas inom skolområdet.  
 
Enligt polismyndighetens riktlinjer är det möjligt för skolor att som brottsförebyggande 
åtgärd få skolan genomsökt med narkotikahund, men med vissa förbehåll. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 28 oktober 2019, § 292 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 oktober 2019, § 141 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 19 september 2019 § 66 
Tjänsteskrivelse från utbildningsenheten den 3 september 2019  
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Strategi - Ett drogfritt Nacka för unga 
Bilaga 3 Informationsblad till Nackas skolor våren 2019 ”Du vet väl om att…” 
 
- - - - - 
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§ 507 KFKS 2019/539 

Motion – Antal barn i Nackas förskolegrupper 
Motion den 27 maj 2019 av Bosse Ståldal och Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna från Nackalistan föreslår att Nacka kommun i samtliga detaljplaner där det 
byggs förskolor ska ge anvisning om en avdelningsindelning som följer Skolverkets 
riktmärke om barngruppers storlek. Motionärerna föreslår även att kommunfullmäktige ger 
kommunstyrelsen i uppdrag att i samband med t.ex. renoveringar anpassa förskolornas 
utformning så att de stämmer överens med Skolverkets riktmärke om barngruppers storlek. 
 
En detaljplan får inte innehålla fler bestämmelser eller vara mer detaljerad än vad som är 
nödvändigt för att uppnå syftet med planen. Alla bestämmelser i en detaljplan måste ha 
stöd i plan- och bygglag (PBL). Det bedöms att en detaljerad bestämmelse i kommande 
detaljplaner om reglering av avdelningsindelning vid nybyggnation av förskolor inte är 
förenligt med gällande lagstiftning. Motsvarande gäller också skrivningar i 
exploateringsavtal eller avtal om markanvisningar då även dessa ska vara förenliga med 
PBL för att kunna vara ett bindande krav. 
 
Barngruppernas storlek har självklart betydelse för barns trygghet, utveckling och lärande. 
Det är flera faktorer som styr när en barngrupp anses vara lagom stor. Att reglera antal 
barn i barngrupperna på det vis som förslås i motionen skulle riskera att förskolornas 
möjlighet att sätta samman optimala barngrupper begränsas. 
 
Motionen har beretts av miljö- och stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 28 oktober 2019, § 293 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 oktober 2019, § 142 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, Välfärd skola och enheten för strategisk 
stadsutveckling den 30 september 2019 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 10 

september 2019 § 61 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 25 september 

2019, § 218 
 
- - - - -  
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§ 508 KFKS 2019/538 

Motion – Skolan som trygg arbetsplats 
Motion den 27 maj 2019 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Motionären från Sverigedemokraterna föreslår att samtliga Nackas skolor låses för 
obehöriga genom att dessa ska utrustas med elektroniskt inpasseringssystem byggt på 
personligt inpasseringsmedel. 
 
Skolorna arbetar förebyggande med att identifiera och åtgärda risker och upprätta rutiner 
för olika händelser som kan påverka barn, elevers och personals säkerhet. Fysiska lås och 
inpasseringssystem är ingen garanti för att obehöriga inte kan ta sig in i skolan utan kan 
istället skapa osäkerhet och otrygghet. Varje enskild skola behöver ta beslut om införande 
av elektroniskt inpasseringssystem på grundval av den geografiska placeringen samt 
resultatet från riskbedömningarna i det systematiska kvalitetsarbetet. Ansvaret för 
trygghets- och säkerhetsarbetet ska bedrivas på respektive skola och det bör därför vara 
valbart för samtliga skolor att investera i kostsamma och administrativt krävande 
elektroniska inpasseringssystem. 
 
Dataskyddsförordningen medför att det finns begränsningar kring användningen av 
elektroniska inpasseringssystem i skolor. 
 
Förslagen i motionen har beretts av kommunstyrelsens verksamhetsutskott och 
utbildningsnämnden. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 28 oktober 2019, § 294 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 oktober 2019, § 143 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 1 augusti 2019 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag utbildningsnämnden den 19 september 2019, § 65 
Bilaga 3 Protokollsutdrag kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 10 september 

2019, § 62 
 
- - - - - 
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§ 509 KFKS 2019/582 

Motion – Socialt bokslut till årsredovisning 
Motion den 17 juni 2019 av Amanda Sandholm m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen kompletterar årsredovisningen med följande fem 
perspektiv; delaktighet och inflytande, jämställdhet, integration, tillgänglighet och jämlik 
hälsa. Genom att lyfta fram såväl goda exempel, som statistik och en fördjupad analys kan 
det ges en bild av kommunens, de olika kommundelarnas och kommuninvånarnas 
utveckling. 
 
Stadsledningskontoret föreslår att förslaget i motionen avslås, eftersom mål och budget är 
kommunens verktyg för att styra verksamheten och i detta finns sociala mål uppsatta som 
följs upp i årsbokslutet. Det ska även noteras att delar av det som motionärerna efterfrågar 
redan görs idag eller är påbörjat genom arbetet med ”Agenda 2030” och dess 17 
hållbarhetsmål. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 28 oktober 2019, § 295 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 oktober 2019, § 144 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 30 september 2019 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
  



  
 16 december 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 510 KFKS 2019/583 

Motion – Införandet av ett öppet och sökbart diarium 
Motion den 17 juni 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunstyrelsen får i uppdrag att påbörja arbetet med 
införandet av ett öppet och sökbart diarium i Nacka. 
 
I kommunens diariehanteringssystem Platina finns möjlighet att publicera ärenden i ett 
tillhörande webbdiarium. Det kan konstateras att det finns goda skäl att genomföra en 
förstudie för att utreda vilka förutsättningar som finns i dagsläget för att införa ett öppet 
diarium på kommunens hemsida. Ett öppet och sökbart diarium ligger även väl linje med 
kommunens vision om öppenhet och mångfald samt pågående arbete med att införa en 
digital nämndprocess. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 28 oktober 2019, § 296 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 oktober 2019, § 145 
Tjänsteskrivelse från administrativa kundserviceenheten den 1 oktober 2019 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
  



  
 16 december 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 511 KFKS 2018/203 

 

Motion – Förslag om kulturlokaler i Fisksätra Folkets hus 
Motion den 2 mars 2018 av Birgit Hansson m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige fattade i juni 2019 beslut om att försälja fastigheten där bland annat 
Fisksätraskolan varit belägen. Kommunen kan därmed inte upplåta skolbespisningslokalerna 
till Fisksätra Folkets hus. Folkets hus får nya lokaler i anslutning till Fisksätra centrum för att 
säkerställa en god tillgång till kulturlokaler i Fisksätra.  
 
Motionen har även beretts i kulturnämnden. Av kulturnämndens beslut framgår att eftersom 
den aktuella fastigheten har sålts innebär det att det inte finns några förutsättningar att besluta 
i enlighet med förslaget i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 december 2019, § 330 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 7 oktober 2019 
Bilaga 1 Motion från Birgit Hansson, Borna Roshani och Elisabeth Persson-Grip (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 24 september 2019, § 52  
 
- - - - - 
  



  
 16 december 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  512 KFKS 2018/204 

Motion – Förslag om bättre föreningslokaler i Fisksätra 
Motion den 2 mars 2018 av Birgit Hansson m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade i juni 2019 att försälja fastigheten där Fisksätra Folkets hus 
idag är belägen. Fisksätra Folkets hus har, av Stena Fastigheter, beretts tillfälliga lokaler och 
en diskussion pågår om hur det långsiktiga lokalbehovet kan tillgodoses på bästa sätt. 
Kommunen kan därmed inte upplåta tomma skollokaler till kommunens föreningar såsom 
föreslås i motionen.  
 
Förslagen i motionen har beretts i kulturnämnden och fritidsnämnden. De beredande 
nämnderna konstaterar att det inte är möjligt att erbjuda föreningslokaler i den sålda 
fastigheten. Fritidsnämnden konstaterar även att kulturnämnden redan har i uppdrag att 
fatta beslut om avgifter och taxor för att hyra lokaler.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 december 2019, § 331 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 7 oktober 2019 
Bilaga 1 Motion från Birgit Hansson, Borna Roshani och Elisabeth Persson-Grip (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 24 september 2019, §51 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 19 september 2019, §70 
 
- - - - - 
  



  
 16 december 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  513 KFKS 2018/650 

Förbättrad tillgänglighet för äldre vid Finnboda 
Motion den 18 juni 2018 av Christina Ståldal, (NL) m.fl. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna vill att kommunfullmäktige beslutar att utreda och bygga en hiss från 
Finnberget till bebyggelsen i söderläge samt att de äldrevänliga insatser som görs inom 
stadsplaneringen redovisas för politiker, allmänhet och olika äldreföreningar. 
 
Kommunstyrelsen gav den 18 juni 2018 stadsledningskontoret i uppdrag att utreda 
förutsättningarna för en hiss. Utredningen av enheten för strategisk stadsutveckling visar 
bland annat att finansiering saknas för en hiss samt att kommunen inte är markägare. 
Motionen återremitterades på kommunstyrelsens möte 3 december 2018, och 
stadsledningskontoret gavs i uppdrag att genomföra en fördjupad utredning av 
möjligheterna att anlägga en hiss på platsen. Den fördjupade utredningen fastställer att 
grundfrågorna om markåtkomst för placering av hiss samt delfinansiering av annan part har 
inte kunnat lösas. Sålunda saknas förutsättningar för att bygga en hiss mellan Danvikshem 
och Finnboda. 
 
Vad gäller äldrevänliga insatser arbetar flera nämnder i Nacka med frågor som berör äldre 
inom stadsplaneringen, däribland natur- och trafiknämnden och äldrenämnden. Planförslag 
skickas även på remiss till kommunala nämnder under samrådsskedet. Dessa yttranden 
redovisas för berörd nämnd och publiceras även på kommunens hemsida.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 december 2019, § 332 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 8 november 2019 
Bilaga 1  Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 3 december 2018, § 319 
Bilaga 2  Motion av Christina Ståldal (NL) m.fl. av den 15 juni 2018 
Bilaga 3  Tjänsteskrivelse upprättad av enheten för strategisk stadsutveckling den 15 

november 2018 
Bilaga 4  Redovisning av förutsättningar för att bygga en hiss mellan Danvikshem och 

Finnboda 
 
- - - - - 
  



  
 16 december 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 514 KFKS 2019/404 

Motion – Bergrum inom kommunen 
Motion den 23 april 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet  
I Nacka kommun finns flera stora bergrum, framförallt under Finnberget och 
Kvarnholmen. Motionen föreslår en inventering av bergrummen samt att möjligheterna 
utreds att förvärva de som bedöms ha ett framtida strategiskt värde. Föreslagen användning 
är t.ex. snölager, serverhallar, ÅVC, skyddsrum eller verkstäder. En sanering av utrymmena 
pågår. Den samlade bedömningen är att det inte är ekonomiskt fördelaktigt att förvärva 
bergrum. Det är oklart, vad bergrummen kan användas till, hur eventuella saneringsbehov 
ser ut samt hur de ska underhållas. Vilka verksamheter bergrummen lämpar sig för i 
framtiden är upp till respektive markägare att utreda och ta ställning till. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 december 2019, § 335 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 2 oktober 2019 
Bilaga 1  Motion ”Alla utrymmen behövs när Nacka bygger stad” 
 
- - - - - 
  



  
 16 december 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  515 KFKS 2019/405 

Motion – Idrottsytor vid Svindersviken 
Motion den 23 april 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Efterfrågan på fotbollsplaner är stor i Nacka. I takt med att kommunen växer förväntas 
efterfrågan att öka ytterligare. Miljöpartiet föreslår att kommunen ska utreda möjligheten 
att fylla ut vattnet längst in i viken och därigenom nyttja den smalare delen mellan 
Värmdöleden och Henriksdalsberget för idrottsändamål. Det aktuella området omfattas av 
reservatet för Östlig förbindelse (Österleden). Det bedöms inte föreligga förutsättningar att 
tillskapa idrottsytorna vid Svindersviken med hänsyn till reservat för Östlig förbindelse och 
att kommunen inte har rådighet över marken då denna ägs av Trafikverket. I 
sammanhanget ska det också konstateras att det finns andra mer lättbebyggda lägen, vilket 
framgår av den aktualiserade kapacitetsutredningen för idrott och fritid. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 december 2019, § 336 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 14 oktober 2019 
Bilaga 1  Motion från Miljöpartiet 
 
- - - - - 
  



  
 16 december 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  516 KFKS 2019/402 

Idrotts-och friluftsanläggning vid Gungviken 
Motion den 11 april 2019 av Mikael Carlsson (NL) med flera  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna vill att kommunen utreder möjligheten till att uppföra en idrotts- och 
friluftsanläggning i Gungviken bestående av fotbollsplaner, friluftsgård med mera. I 
dagsläget utreder Nacka kommun lämpliga platser för idrottsanläggningar och en av 
platserna är den som nämns i motionen. Platsen ifråga kan inte anses lämpad för idrotts- 
och friluftsgårdsändamål eftersom den ligger på fel sida av motorvägen i förhållande till 
större natur- och strövområden i Erstavik. Dessutom bedöms Hellasgårdens 
friluftsanläggning ligga nära och därmed föreligger inte samma behov av en 
friluftsanläggning på den aktuella platsen. 
 
Ärendet har även beretts av fritidsnämnden och natur- och trafiknämnden och utifrån sina 
ansvarsområden föreslagit att förslagen i motionen avslås.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 december 2019, § 337  
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 25 oktober 2019 
Bilaga 1 Motion från Mikael Carlsson (NL) m.fl. daterad den 11 april 2019 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 oktober 2019, § 85 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 22 oktober 2019, § 159 
 
- - - - - 
  



  
 16 december 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  517 KFKS 2019/541 

Motion – Planering av dagvattentunnel 
Motion den 27 maj 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Stockholm Vatten och Avfall AB har sökt tillstånd för en dagvattentunnel förbi 
Henriksdals reningsverk, kallad Nya Östbergatunneln. I motionen föreslås att kommunen 
utreder förutsättningarna för att koppla in delar av Nackas dagvattennät på den Nya 
Östbergatunneln. En anslutning av dagvatten från Sickla är enligt Stockholm Vatten inte 
teknisk möjlig. Även att avleda dagvattnet från Sickla till ”Nya Östbergatunneln” bedöms 
vara både tekniskt och kostnadsmässigt orimligt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 december 2019, § 338 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och Nacka vatten och Avfall AB, daterad den 
17 november 2019 
Bilaga 1 Motionen från Miljöpartiet  
 
- - - - -  



  
 16 december 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  518  KFKS 2019/540 

Motion – Utsmyckning med blommor och övrig 
växtlighet i Nacka 
Motion den 27 maj 2019 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärende 
Nackalistan har inkommit med förslag om att göra Nacka grönare och öka mängden av 
planteringar samt öka budgeten med två miljoner. Kommunen har idag ett omfattande och 
uppskattat blomsterprogram som innehåller flera flyttbara blomsterfat som redan idag 
omplaceras till lämpliga platser i kommunen allteftersom byggprojekten förändrar 
kommunens karaktär. Kommunen har också investeringsmedel i ett trivselpaket som ska 
satsas på åtgärder för att bidra till en ökad trivsel för invånarna. Detta kommer också 
innehålla gröna utsmyckningar. Reinvesteringar i parkmark kommer också innehålla 
renoveringar av planteringsytor. Budgetramen för grön utsmyckning har därmed ökat 
varför ytterligare två miljoner inte anses behövas. Det går alltid att göra mer genom att öka 
budgeten ytterligare, men kommunen bedöms ha en bra och hög ambitionsnivå med den 
utsmyckning kommunen har idag och det som är inplanerat i kommande reinvesteringar. 
Förslagen i motionen anses därmed redan uppfyllda. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 december 2019, § 339 
Protokollsutdrag från natur-och trafiknämnden den 22 oktober 2019 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö, daterad den 13 september 2019 
Bilaga 1 Motionen från Nackalistan 
 
- - - - - 
  



  
 16 december 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  519 KFKS 2019/585 

Motion - kurser i graffitimålning 
Motion den 17 juni 2019 av Helena Westerling m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kulturnämnden ska ges i uppdrag att tillgängliggöra kurser i 
graffitimålning under terminer och sommarlov. Det finns dock redan i dag förutsättningar 
för kulturskoleanordnare att erbjuda kurser i graffitimålning, för barn och ungdomar, under 
terminer och lov. Genom kundval kulturskola och upphandling av kulturkurser på loven, 
ges olika aktörer möjlighet att erbjuda ett varierat utbud av kulturkurser, bland annat inom 
ämnesinriktningen konst, vilket inkluderar graffiti om så efterfrågas. Verksamhetens fokus 
är att möta barn och ungdomars efterfrågan, och inkludera dessa målgrupper i utvecklingen 
av utbud och upplägg. Kulturnämnden detaljstyr inte ämnesinnehållet inom verksamheten. 
Motionen är med notering om detta färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 december 2019, § 340 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 22 oktober 2019 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 8 oktober 2019 
Bilaga 1 Motionen från Socialdemokraterna  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 520 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
överförmyndarnämnden från Lydia Liu (KD) samt val av 
ny ersättare t.o.m. 2022-12-31 
 

Beslut 
Begäran om entledigande bifalles. 
 
Till ny ersättare väljs Charlotte Wihk (KD). 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 521  

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Inga anmälningar, meddelanden eller tillkännagivanden har inkommit inför sammanträdet. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 522  

Anmälningar från revisorerna 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 

Anmälningar från revisorerna 2019-12-16 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Rapporter 
 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 
7/2019 Granskning av kommunens 
strategi för kommunikation med 
medborgarna 
Svar till revisorerna senast 2020-03-20 

 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 
8/2019 Granskning av intern kontroll 
kopplat till räkenskaperna 
Svar till revisorerna senast 2020-02-28 

 

 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 523 KFKS 2019/1172 

Motion – Firande av hundra års demokrati 
Motion den 16 december 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 524 KFKS 2019/1173 

Motion – Policy för demokratiska samtal 
Motion den 16 december 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S)  

Beslut 
Fullmäktige beslutar att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 525 KFKS 2019/1174 

Motion – Underhåll av sålda fastigheter 
Motion den 16 december 2019 från Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 526 KFKS 2019/1175 

Motion – Öppenhet i styrning 
Motion den 16 december 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 527 KFKS 2019/1176 

Motion – Elektronisk pornografiblockering i kommunala 
miljöer 
Motion den 18 november 2019 från Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 528 KFKS 2019/1179 

Interpellation – Investeringar i anläggningar och planer 
för idrott 
Interpellation den 16 december 2019 från Bosse Ståldal (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) och fritidsnämndens ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) 

Beslut 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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